

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

[FC-05-06-02]

Minutes of the Special meeting of Faculty Council meeting held on Friday, May 27, 2005 at 10:00 a.m. in the Senate Chamber. This meeting of Council was attended by the following members:

A. Avolonto	F. Boudreau
D. Clipsham (Chair/Président)	R. Despatie
L. Lewin	J. Martel
K. McRoberts	V. Monty
R. Perin	I. Roberge

Procès-verbal de la séance extraordinaire du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 27 mai 2005 à 10 h dans la salle du sénat. Les membres suivants étaient présents :

J.-C. Bouhénic
C. Fraser
A. McGaughey
G. Moyal
D. Uritescu

The meeting began at 10:05 a.m.

La séance commence à 10 h 05.

D. Clipsham thanked all the members present at this special meeting of Council.

D. Clipsham remercie tous les membres présents à cette séance spéciale du Conseil.

He then informed Council that this meeting had been called exclusively to consider the motion contained in document FC-04-05-06 which had been approved by PPC on the recommendation of the Principal.

Il informe le Conseil que cette séance est destinée exclusivement à considérer la motion contenue dans le document FC-04-05-06 qui a été approuvée par le CDP sur la recommandation du principal.

On behalf of PPC, B. Singer presented the following motion:

Au nom du CDP, B. Singer présente la motion suivante :

That: A direct entry option to Glendon for top-achieving Secondary V graduates (Quebec Secondary School System) be implemented with the following suggested admission requirements:

Que : Une option d'admission directe à Glendon pour les meilleurs diplômés du Secondaire V (système des écoles secondaires du Québec) soit mise en application avec les exigences d'admission suggérées suivantes :

- Quebec Secondary School Diploma
- Five Secondary V courses, including English and/or Français
- Minimum cumulative average of 85%

- Un diplôme des écoles secondaires du Québec
- Cinq cours du Secondaire V, comprenant l'anglais et/ou le français
- Une moyenne cumulative minimum de 85%

The Principal then gave some background information on proposal and noted that there are strong incentives for Quebec applicants to consider entering university directly from high school. He also informed Council that the University of Ottawa, among others, has already changed its admission requirement and this has been reflected in an increase in the number of incoming students.

Several concerns were raised, namely pertaining to the quality of future students from Quebec as well as their maturity as they would be admitted at a younger age.

A discussion ensued, and in response to the concerns, the Principal pointed out that the proposal had been prepared in consultation with T. Strohan, the Director of the Recruitment and Liaison office. He noted that the proposed requirement would help in recruiting an additional 10 to 15 students from Quebec.

In response to members' suggestions the mover agreed to amend the motion to read as follows (changes noted in italics) :

That:

A direct entry option to Glendon be implemented for top-achieving Secondary V graduates (Quebec Secondary School System) with the following admission requirements:

- **Quebec Secondary School Diploma**
- **Five Secondary V courses, including English and Français**
- **Minimum cumulative average of 90%**

Students admitted under this option shall not be given "Advanced Standing".

The motion was then put to a vote and was approved.

The meeting adjourned at 11:18 a.m.

Le principal donne ensuite quelques renseignements sur la proposition et note que les candidats du Québec ont tout intérêt à considérer l'entrée directe du secondaire à l'université. Il informe également le Conseil que l'Université d'Ottawa, parmi d'autres, a déjà changé ses critères d'admission et que ce changement a donné lieu à une augmentation du nombre d'étudiants.

On exprime alors plusieurs inquiétudes, notamment à propos de la qualité des étudiants en provenance du Québec aussi bien que de leur niveau de maturité étant donné qu'ils seront admis à un plus jeune âge.

Une discussion s'ensuit et en réponse aux inquiétudes exprimées, le principal souligne que la proposition a été préparée en consultation avec T. Strohan, la directrice du bureau de recrutement du service de liaison. Il note que la proposition aiderait à recruter 10 à 15 étudiants supplémentaires venant du Québec.

En réponse aux suggestions des membres, le proposeur accepte de modifier la motion de la façon suivante (changements en italiques) :

Que :

Une option d'admission directe à Glendon soit mise en application pour les meilleurs diplômés du Secondaire V (système des écoles secondaires du Québec) avec les exigences d'admission suivantes :

- **Un diplôme des écoles secondaires du Québec**
- **Cinq cours du Secondaire V, comprenant l'anglais et le français**
- **Une moyenne cumulative minimum de 90%**

Les étudiants acceptés grâce à cette option ne recevront pas d'équivalences universitaires.

On passe alors au vote et la motion est approuvée.

La séance est levée à 11 h 18.